
 

 

  

 

 
 

Q&A Hervormingsagenda Jeugd: overzicht en samenhang 
Week van de Standaarden 2024 
 

Vraag Antwoord 

Stijging van het gebruik Jeugdzorg: begin 
van deze eeuw vielen veel van de 
kinderen die zorg ontvingen toch onder 
andere wetgeving? AWBZ, en ZVW? Zijn 
die ook meegenomen in die 1 op 27? En 
wellicht ook een stuk makkelijker naar 
de WLZ... 

 Deze cijfers komen uit een rapport van het NJi, 
zie:  Het groeiend jeugdzorggebruik. Daarbij is  
rekening gehouden met de verschillende sectoren  
voor de Jeugdwet. 
  
Het NJi geeft aan dat exacte cijfers moeilijk te geven 
zijn, omdat het jeugdstelsel voor de Jeugdwet 
versnipperd en verkokerd was. Het SCP heeft in 2011 
de cijfers voor de deelsectoren (provinciaal 
gefinancierde jeugdhulp, jeugd-GGZ, AWBZ-zorg en 
jeugdbescherming en jeugdreclassering) op een rijtje 
gezet om de groei zichtbaar te maken. Doordat de 
deelsectoren gescheiden registreerden, kwamen 
kinderen en jongeren soms dubbel of driedubbel in de 
cijfers voor. Het SCP heeft geprobeerd die overlap eruit 
te filteren. 
  

Ik luisterde niet goed, excuus: waar en 
wanneer kunnen we de nieuwe planning 
binnenkort vinden? 

 Op de website www.voordejeugdenhetgezin.nl 

Hoe worden regionale/lokale 
jeugdaanbieders teruggekoppeld door 
hun vertegenwoordiging van aanbieders 
via de genoemde brancheorganisaties 
die aan tafel zitten?  
Op welke manier worden zorgaanbieders 
meegenomen in de veranderingen en de 
gevolgen die dit ook voor hun hebben? 

Deze is besproken in het webinar. 

Wanneer zijn er product standaarden 
waar regio's gebruik van kunnen maken 

We werken op dit moment aan de planning voor het 
opleveren van de standaarden, waaronder de product- 
en dienstomschrijvingen. Deze vraag kan daarom nu 
nog niet beantwoord worden.  

Wanneer is de hervorming een succes?   Deze is besproken in het webinar. 

Hoe wordt de samenwerking tussen 
aanbieders van jeugd- en opvoedhulp, 
jeugd-ggz, jeugd-LVB, forensische zorg 
en verslavingszorg verbetert?  

 Deze is besproken in het webinar.  

Hoe kun je abonneren op de 
nieuwsbrief? 

Via de website www.voordejeugdenhetgezin.nl kunnen 
mensen zich aanmelden voor de nieuwsbrief.  
(https://www.voordejeugdenhetgezin.nl 
/actueel/nieuwsbrieven/voor-jeugd-en-gezin 
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Op welke wijze wordt de overgang 18-
/18+ geregeld (i.v.m. aansluiting met het 
Integraal Zorgakkoord)? En is dan 
eigenlijk voor dit onderdeel 
Zorgverzekeraar niet ook een partner die 
aan tafel moet bij Hervormingsagenda 
vijfhoek? 

 Deze is besproken in het webinar. 

Hoe wordt de verantwoording door 
aanbieders verbeterd?  

Op dit moment wordt veel 
(verantwoordings)informatie dubbel uitgevraagd, 
doordat gemeenten hun eigen eisen stellen en 
aanbieders daarnaast informatie aanleveren aan o.a. 
CBS. Dit wordt geüniformeerd. 

In 2025 beoordeling door de 
deskundigheidscommissie. Dat is al op 
zeer korte termijn. Wat beoordelen zij 
precies? En wat zijn de consequenties 
daarvan? 

 Deze is besproken in het webinar. 

Ik heb regelmatig de term 'stevige 
toegang' gehoord. Wat houdt dat precies 
in? 

 Deze is besproken in het webinar. 

Ik ben het volledig eens met de 
omschrijving van de stevige lokale 
teams. Echter wat ik merk is dat er 
weinig eenvoudige vragen binnen 
komen. Het lijkt of men de lokale teams 
te laat vindt. Hoe zien jullie dat? 

Eens, een deel van de inwoners lijkt niet bekend te zijn 
met de lokale teams en de hulpvragen zijn soms 
zwaarder dan je zou willen. In de ideale situatie is het 
lokale team laagdrempelig toegankelijk en kijkt de 
wijkteamprofessional met de hulpvrager naar alle 
levensgebieden en breed naar iemand in zijn context 
en omgeving. Ze zijn ingebed in de wijk met kennis van 
en aanbod in de sociale basis en de aanvullende zorg. 
Ze hebben goede samenwerking met huisartsen, 
onderwijs en andere gemeentelijke domeinen als 
schuldhulpverlening. Hierdoor kunnen ze verwijzen 
naar passend aanbod in de sociale basis, zelf 
ondersteuning bieden of, indien nodig, aanvullende 
zorg toevoegen. Ze zijn er zo vroeg mogelijk bij om 
verergering van problemen te voorkomen. Momenteel 
is de diversiteit tussen lokale teams groot en daarom 
zetten we vanuit de Hervormingsagenda Jeugd in op 
een beweging richting stevige lokale teams.  

Sinds 2015 heb ik bij verschillende 
gemeentes een organisatieverandering 
gezien, waarin juist is besloten om de 
wijkteams of het zelf hulpverlenend 
karakter op te heffen. Veelal vanwege de 
complexiteit van de hulpvraag en 
behoefte aan specialistische hulp. Wat 
gaat er anders zijn? 

De inzet is om problemen zo vroegtijdig mogelijk te 
signaleren. Daarin hebben diverse partners een rol, 
zoals het onderwijs. Door een stevige sociale en 
pedagogische basis neer te zetten, kun je problemen 
eerder signaleren. Ook een goede samenwerking met 
de huisarts is belangrijk.   

Zien/ verwachten jullie een verandering 
in de 'eigen kracht' van het gezin? 

Eigen kracht versterken begint met beter luisteren naar 
ouders en ouders ook zoveel mogelijk eigen regie laten 
houden over hun eigen leven. Daarbij helpt het om ook 
op zoek te gaan naar mensen in het netwerk van 
gezinnen of jongeren die echt naast hun kunnen staan. 



 

 

  

 

 
Er zijn ook veel meer mogelijkheden van informele en 
collectieve steun die nu onbenut worden, denk aan 
buurtgezinnen.  
Met een sterke sociale en pedagogische basis kun je 
stimuleren dat mensen problemen binnen hun eigen 
netwerk en in hun alledaagse leven kunnen oppakken. 
Denk ook aan bijv. een brugfunctionaris in het 
onderwijs die hierin een rol kunnen spelen, maar ook 
het jongerenwerk. Daarnaast kan iemand met een 
hulpvraag terecht bij het wijkteam. Ook het wijkteam 
zal kijken naar mogelijkheden om eigen kracht en 
netwerk te versterken.   

Waarom moet elke gemeente/regio zelf 
een visie opstellen? De jeugdhulp is in 
Nederland toch wel redelijk overal 
hetzelfde? Ik ken geen enkele aanbieder 
die op het matje is geroepen omdat ie 
niet deed wat er in de visie/strategie 
staat 

 Deze is besproken in het webinar. 

Kunnen de best practices die even 
geleden genoemd zijn van de stevige 
lokale teams in het land achteraf nog 
worden gedeeld? Binnen Hollands Kroon 
waar ik werk hebben we sinds 2016 de 
juiste beweging gemaakt en stevige 
lokale teams neergezet en werken we 
nauw samen met strategische partners 
om de zorg te transformeren. Ik zou 
graag in contact komen met andere 
gemeenten waarbij deze teams al stevig 
staan i.r.t. het proces vanuit de 
Hervormingsagenda. 

De gemeenten die in dit kader worden gezien als goed 
voorbeeld, zijn 
Amsterdam, Delft, Deventer, Groningen, Nijmegen, 
Oudewater/Montfoort, Sliedrecht, Utrecht, 
Woudenberg en Zwolle. Dit is geen volledig overzicht.  
Vanaf 2025 zullen periodiek goede voorbeelden 
worden gedeeld, o.a. via de nieuwsbrief en 
www.voordejeugdenhetgezin.nl.  

Op welke wijze houden jullie de 
ontwikkelingen bij het toekomstscenario 
in de gaten? 

Er vindt periodiek afstemming plaats met de collega’s 
van het Toekomstscenario. Ook pakken we een deel 
van de trajecten samen op, zoals het verstevigen van 
de lokale teams.  
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